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Med ljudmi
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Stotega, jubilejnega izleta se je udeležilo 131 Ljubiteljev četrtkov, ki so vsi prejeli lepa darila, tudi majice in spominske značke. / foto: Martin Škoberne

4Milena Cink
I Z ŽA LCA J E NAJ STAR E JŠA
U DE LEŽE N KA I Z LETOV
LJ U B ITE LJ EV ČET RT KOV. ZA
SAB O I MA 70 TE H P OTI IN
K OT P RAVI, I Z B I RA ZAS E
VE DNO S R E DN JO.
»Naš Franci je res čudežni or-
ganizator, sto pohodov ima za
sabo, a niti ene nesreče. Jaz
sem ta mavec pridelala na mor-
ju in ne v hribih,« reče gospa, ki
bo naslednji mesec dopolnila
89 let, a ostaja vsak dan zelo
aktivna, saj prehodi do pet ki-
lometrov in jih še enkrat toliko
prekoles ari.

Vsak tretji četrtek
v mesecu se že
deveto leto
zapored odpeljeta
dva avtobusa
pohodnikov na
planinski izlet –
Do danes niso
izpustili niti enega
izleta – Imajo
svoje majice,
kape, dnevnik
pohodnih tur in
značke zvestobe

Srečko Čulk (levo), predsednik PD Zabukovica, je prvi izustil besedo
četrtkarji, Franci Naraks, vodja vodniškega odseka društva, je oče
Ljubiteljev četrtkov. Če ne bi bilo njega, njegove trme in
organizacijskih sposobnosti, ne bi bilo teh izletov, to je danes
jasno vsem.

Besedilo in fotografije:
Katja Petrovec

Spet je prišel četrtek in spet je bil
tretji v mesecu. Nič posebnega, bi re-
kli, toda za Ljubitelje četrtkov je
vsak tretji četrtek v mesecu nekaj
posebnega. Že deveto leto je tako,
brez izjemne vsak mesec, ko je zače-
lo Planinsko društvo Zabukovica le-
ta 2011 organizirati planinske izlete
po vsej Sloveniji. Zdaj so objavili
svoj stoti izlet, ki je bil zaradi te
okrogle številke še bolj množičen
kot kdaj koli prej. Dva avtobusa
pohodnikov se zadnja leta odpeljeta
prav vsak mesec iz Savinjske doline
v različne predele Slovenije in če se
je na začetku zdelo kaj takega pov-
sem neverjetno, potem je danes jas-
no. Ljubitelji četrtkov so postali že
nekakšno gibanje Spodnje Savinjske
doline, kot je dejal sam župan žalske
občine Janko Kos, ki se je prav tako
udeležil jubilejnega izleta, in tako re-
koč unikum, ki mu vsaj med planin-
skimi društvi ni enakega.

Usodni februar 2011
Srečko Čulk je predsednik Planin-
skega društva Zabukovica in eden

tistih, ki so bili pobudniki tovrstnih
izletov. Spominja se tistega usod-
nega februarskega večera 2011, ko
je imelo društvo sejo upravnega
odbora na svoji postojanki na Ho-
mu in si je belilo glavo, kako po-
novno pritegniti čim več ljudi na
planinske izlete.
»Kot po vsaki seji na Homu nismo
mogli mimo točilnega pulta in zad-
nji kozarec je bil tak razmišljujoči.
Bil pa je tudi četrtek, ko je na radiu
oddaja Četrtkov večer, in sem izja-
vil, pojdimo hitro domov poslušat
Četrtkov večer. Tako se je rodilo
tudi ime Ljubitelji četrtkov,« pove
Srečko Čulk in prizna, da je bil na
začetku res prisoten dvom, ali bo
njihova ideja uspela ali ne, toda po
sto uspešno izpeljanih izletih ni da-
nes nobenega dvomljivca več.
Eden tistih, ki v resnici niso smeli
dvomiti o četrtkovih izletih, je bil
Franci Naraks. Vodja vodniškeg a
odseka na zabukoviškem planin-
skem društvu, dolgoletni gasilec in
zavzet planinec, oče ljubiteljev če-
trtkov, kot mu pravijo, in ključni
mož v tej devetletni zgodbi, ki pos-
taja vedno bolj obsežna in bogata.
Ko se je pred devetimi leti upokojil,
so ga na društvu zadolžili za orga-
nizacijo četrtkovih izletov in pove-
zovanje starejših v planinstvu. »Fe-
bruarja je padla ideja, marca smo
že izvedli prvi izlet na Šmarno go-
ro. Bilo je 31 udeležencev, ko smo
se odpeljali iz Savinjske doline, je
ulivalo kot iz škafa, ko smo prišli
do Šmarne gore, se je začelo jasniti
in na koncu je bilo lepo sončno
vreme,« se spominja Franci.
Ob tem doda, da so ga udeleženci
že večkrat vprašali, ali ima kakšen
dogovor s tistim tam zgoraj, saj sta
do danes zaradi res slabega vreme-

na odpadla le dva izleta, ki so ju se-
veda nadomestili, tako da četrtkar-
ji niso nikoli ostali brez svojega če-
trtka.
»Letos smo imeli izlet na Primor-
sko in pihala je močna burja, zato
so se pri našem stalnem prevozni-
ku že resno spraševali, ali bomo iz-
vedli izlet ali ne. Tako so poklicali
redno progo v Piran, kako kaže z
vremenom, pa je tisti na drugi stra-
ni na Primorskem vprašal, za kate-
re planince gre. 'Za zabukoviške,
za Francija? Ah, oni pa že ne bodo
odpovedali izleta',« se nasmeje
Franci.

Telefon pregoreva
Tudi stoti izlet je poskrbel za pravi
kolaž vremenskih razmer. Sončno
in jasno nebo so sredi dneva začeli
prekrivati oblaki in če je na prvem
izletu četrtkarjev lilo kot iz škaf a,
se je tudi na stotem ulilo, kot bi kdo

za trenutek odprl sodu dno. Najbrž
kot spomin na prvega, da po dežju
vedno posije sonce in da sreča
spremlja pogumne. Tako so neka-
teri četrtkarji odprli dežnike ali si
nadeli pelerine, ko je nebo spustilo
prve kapljice, drugi so pustili, da
pač malce pada po njih, in se nato
razdelili v dve skupini. Ena se je
odpravila na dvourni pohod do
Željnskih jam, druga je ostala pri
Kočevskem jezeru, okoli katerega
je urejena sprehajalna pot.
»Vedno oblikujemo dve do tri sku-
pine pohodnikov, kar je mogoče
izvesti le zaradi pripravljenosti in
pomoči kolegov vodnikov z vsemi
svojimi obveznostmi, ki jih morajo
pokriti na turi, saj opravljajo delo
prostovoljno. Sam tega ne bi zmo-
gel. Prva skupina se tako odpravi
na daljšo in zahtevnejšo pot, druga
na krajšo. Včasih se zgodi, da kdo
ne more peš do postojanke in ta-

Rado Veligošek (levo), Boris Vulovič - Borči (poleg desno) in Rado
Kot (spredaj) so postali nerazdružljiva družba četrtkovih izletov in
njihov motor dobre volje. »Vsak tretji četrtek gremo, če le nismo v
bolnišnici,« pravi Rado Veligošek.

BILI SMO NA STOTEM POHODNIŠKEM IZLETU LJUBITELJEV ČETRTKOV

Sto četrtkov, na stotine
veselih pohodnikov POT POD
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